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Zápis ze schůze Akademického senátu ETF 
18. dubna 2023 

 
 
Přítomni: J. Kranát (předseda), O. Fischer, T. Landová, A. Matochová, P. Pěnkava, M. 

Vaňáč; 
  F. Keprtová (místopředsedkyně), L. Diopová, A. Pokorný, A. Rozbořilová, V. 

Sláma; 
  + stálí zástupci: M. Lis (PGS), O. Michálek (TSE), D. Novotný (ETA). 
 
Hosté: J. Roskovec (děkan), P. Moskala (tajemník);  
  J. Rückl (předseda odborové organizace ETF) 
 
1. Vystoupení děkana ETF 
 
Děkan ETF J. Roskovec informoval senát o složité rozpočtové situaci fakulty. V té souvis-
losti zmínil opět problematiku koeficientu ekonomické náročnosti (KEN), jímž se násobí 
příspěvek ze státního rozpočtu na studium a poté se rozděluje mezi fakulty s různou „eko-
nomickou náročností“. Tento koeficent však již dnes neodráží ekonomickou náročnost sa-
motného studia. Financování vědy, v níž se rozdílná ekonomická náročnost odráží více, je 
jiná záležitost. AS UK by měl schvalovat nové Principy rozdělování příspěvků a dotací na 
rok 2024 nejspíše 23. 6. To bude vyžadovat větší součinnost vedení ETF a našich senátorů 
AS UK (Kranát, Mrázek, Keprtová, Vogl). 
  J. Roskovec dále informoval senát, že na jeho podnět ze 14. 2. informoval Asociaci dě-
kanů teologických fakult o usnesení na podporu AS FF o neúnosné mzdové situaci učitelů 
humanitních oborů. Nesetkal se však s větší odezvou. Jelikož se Asociace usnáší jednomy-
slně, nelze v této věci zatím čekat nějaké vyjádření. 
 
2. Zpráva J. Rückla o pokračování protestní akce „Hodina pravdy“   
 
Předseda odborové organizace J. Rückl informoval senát o pokračující činnosti organizační 
skupiny zástupců humanitních fakult po manifestaci „Hodina pravdy“ (28. 3.). Skupinu 
tvoří představitelé akademických senátů a odborových organizací (FF, FHS, PF, FF Olo-
mouc, za teologické fakulty zatím jen ETF). Probíhají jednání s MŠMT o uvolnění částky 
cca 900 milionů na jednorázovou podporu. 21. 4. bude na MŠMT předána Petice na pod-
poru humanitních a sociálněvědních oborů iniciovaná FF UP Olomouc. Za ETF bude pří-
tomen J. Kranát. 
 
3. Připomínky ke Státním závěrečným zkouškám TSE 
 
Na minulém zasedání senát požádal vedení ETF o jednotné vypsání požadavků na SZZ pro 
obor TSE. J. Roskovec informoval senát, že všechny katedry tak již učinily. O. Michálek 
namítl, že jeho spolužáci dosud o ničem nevědí a že je třeba zlepšit informovanost. V orga-
nizaci studia TSE panuje stále dost nejasností (obor pro „neteology“ nebo „navazující 
TKT“?, vypsané předměty jsou úvodové nebo navazující? apod.). J. Roskovec oznámil, že 
byla ustavena komise pro přípravu reorganizace studia TSE a přizval do ní O. Michálka. P. 
Moskala odpověděl na dotaz, že pro příští AR je do oboru TSE přihlášeno 5 uchazečů. 
 
12:30 odešla A. Matochová 
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4. Vlajky na budově ETF 
 
P. Moskala informoval, že během rekonstrukce budovy a prací na fasádě bude zřejmě sňata 
ukrajinská vlajka. J. Kranát informoval, že se od studentských senátorů sešlo několik pod-
nětů, zda nevyvěšovat ještě vedle tibetské též vlajku Východního Turkestánu, popř. v měsí-
ci červnu vlajku duhovou. Tyto návrhy uvítal jako výraz hodnotového zakotvení ETF, ale 
navrhl, aby po dobu agrese Ruské federace proti Ukrajině na fakultě visela jen vlajka ukra-
jinská. K hlasování vyzval i stálé zástupce. 
 
Návrh schválen: 14–0–0 
 
Zapsal J. Kranát 
Zápis schválen: 14–0–0 


